

Seçili Ülkeler Üzerine Haftalık Menşe Ülke Bilgisi (MÜB) Güncellemesi**19 – 31 Temmuz 2025****İçindekiler**

Demokratik Kongo Cumhuriyeti.....	2
Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar	2
Irak.....	4
Sivil Toplum Kuruluşları.....	4
Medya	5
Araştırma Kurumları.....	5
İran	6
Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar	6
Sivil Toplum Kuruluşları.....	6
Medya	7
Orta Afrika Cumhuriyeti	9
Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar	9
Yargı Organları	9
Medya	10
Somali	11
Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar	11
Medya	11
Sudan	13
Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar	13
Medya	13

Demokratik Kongo Cumhuriyeti

Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar

- **Birleşmiş Milletler Küresel İletişim Birimi (UN DGS), *Birleşmiş Milletler, Demokratik Kongo Cumhuriyeti'nde ibadet etmekte olan kişilere düzenlenen saldırıyı kınadı, 28 Temmuz 2025:***

<https://news.un.org/en/story/2025/07/1165511>

İŞİD ile bağlantılı, Demokratik Kongo Cumhuriyeti'nin komşusu Uganda'da kurulan silahlı grup Müttefik Demokratik Güçler'in (ADF) birtakım unsurları, 26 Temmuz'u 27 Temmuz'a bağlayan gece, İturi vilayetinin Irumu bölgesindeki Komanda kasabasında, sivilleri hedef alan bir saldırı düzenlemiştir. Aralarında dokuz çocuğun bulunduğu en az 49 sivil hayatını kaybetmiştir. Birden fazla sivil yaralanmış ve kaçırılmış, dükkanlar ve evler yakılmıştır. Kurbanların çoğunun, bir kilisede gece ibadeti gerçekleştirdikleri sırada kesici aletlerle öldürüldükleri bildirilmiştir.

- **Birleşmiş Milletler Nüfus Fonu (UNFPA), *Demokratik Kongo Cumhuriyeti Durum Raporu – Haziran 2025, 28 Temmuz 2025:***

<https://www.unfpa.org/resources/democratic-republic-congo-situation-report-%E2%80%93-june-2025>

Demokratik Kongo Cumhuriyeti Silahlı Kuvvetleri (FARDC) ve 23 Mart Hareketi (M23) arasında, yılın başında yoğunlaşan çatışmalar, ülkenin doğusunda milyonlarca kişinin yerinden edilmesine, sivilleri ve kritik altyapı unsurlarını hedef alan şiddetli saldırılara yol açmıştır. 2025 yılının ilk yarısında, sağlık tesislerine ve çalışanlarına 33 saldırı düzenlendiği kaydedilmiştir. Bu sayı, önceki altı aya kıyasla %276'lık bir artış teşkil etmektedir.

27 Haziran 2025 tarihinde bir barış anlaşmasının imzalanmasıyla çatışmanın biteceğine dair umutlar yeşermiştir. Ancak yaygın güvensizlik, Demokratik Kongo Cumhuriyeti'nin doğusunda bulunan ve insani desteğe acilen ihtiyaç duyan bazı bölgelere insani erişimi baltalamaya devam etmektedir. Kuzey Kivu'daki sağlık tesislerinde, HIV önleyici temas sonrası profilaksi dahil olmak üzere tecavüz sonrası kit stoğu sıkıntısı yaşanmaya devam etmektedir. Stoklardaki bu sıkıntı, sağlık tesislerinin yağmalanmasından, ABD fonlarının kesilmesinden ve çatışmayla bağlantılı cinsel şiddet vakalarında yaşanan artıştan kaynaklanmaktadır.

- **Birleşmiş Milletler İnsan Hakları Yüksek Komiserliği (OHCHR), *Demokratik Kongo Cumhuriyeti: Birleşmiş Milletler uzmanı, insan ticaretiyle mücadele ve hesap verebilirlik tedbirlerinin, barış için hayati önem taşıdığını söylüyor, 25 Temmuz 2025:***

<https://www.ohchr.org/en/press-releases/2025/07/democratic-republic-congo-anti-trafficking-and-accountability-measures>

Başta kadınlar ve çocuklar olmak üzere insan ticareti Özel Raportörü Siobhán Mullally, silahlı gruplar tarafından çatışmayla bağlantılı çocuk ticaretinin cezasızlıkla sürdüğünü ve endişe verici düzeye ulaştığını, bu durumun çocuklar ve Demokratik Kongo Cumhuriyeti'nin geleceği için yıkıcı sonuçlar doğuracağı uyarısında bulunmuştur. Çocuk haklarının ağır ihlallerinin durdurulmasına yönelik derhal harekete geçişi ve kurbanlar için adaletin yanı sıra hesap verebilirliğin sağlanması gerektiğini vurgulamıştır. Mullally ayrıca, insan ticaretinin silahlı gruplar tarafından toplulukları kontrol etme, korkutma ve yerinden etme amacıyla da stratejik olarak kullanıldığını ve kadınların ve kız çocuklarının cinsel sömürü ve cinsel kölelik amacıyla insan ticaretine maruz bırakılmasının yaygın ve sistematik olduğunu, bu durumun, endişe verici düzeydeki çatışmayla bağlantılı cinsel şiddetle ilişkili olduğunu da aktarmıştır.

- **Birleşmiş Milletler Demokratik Kongo Cumhuriyeti'nde İstikrarı Sağlama Misyonu (MONUSCO), Basın açıklaması: MONUSCO, Djugu bölgesinde şiddetin yeniden baş göstermesini, İturi ve Kuzey Kivu'daki ölümcül ADF saldırılarını şiddetle kınıyor, 23 Temmuz 2025:**

https://monusco.unmissions.org/sites/default/files/pr_monusco_strongly_condemns_the_resurgence_of_violence_in_djugu_territory_and_deadly_adf_attacks_in_ituri_and_nk_23_july_2025.pdf

Birleşmiş Milletler Demokratik Kongo Cumhuriyeti'nde İstikrarı Sağlama Misyonu (MONUSCO), Temmuz 2025'te, İturi vilayetinde şiddetin yeniden baş göstererek onlarca sivilin hayatını kaybetmesine yol açmasını şiddetle kınamıştır. Misyon ayrıca, Halk Devrimi Kongresi (CRP) silahlı grubunun, Djugu bölgesindeki FARDC kuvvetlerine yakın zamanda düzenlediği saldırıları da kınamaktadır.

MONUSCO, Müttefik Silahlı Kuvvetler'in (ADF), sivilleri hedef alan, İturi ve Kuzey Kivu bölgelerinde 82 sivilin hayatını kaybetmesine yol açan saldırıları da kınamıştır. Misyon, 8 – 9 Temmuz 2025 tarihleri arasında, İturi vilayetinin Irumu bölgesinde (Eringeti'nin kuzeybatısı) yaşanan saldırılar karşısında dehşete düşmüştür. FARDC/UPDF ortak operasyonlarına karşı misilleme olduğu bildirilen bu saldırılar, en az 47 sivilin ölümüne yol açmıştır. Misyon, acılı ailelere ve topluluklara, en içten başsağlığı dileklerini iletmektedir. Misyon, Genel Sekreter'in tüm yabancı silahlı gruplara yönelik koşulsuz olarak silah bırakma ve ülkelerine geri dönme çağrısını yinelemektedir.

MONUSCO ayrıca, 21 Temmuz 2025 tarihinde, Djugu bölgesinde sivilleri hedef alan saldırıları ve Lopa Hristiyan mahallesinin yağmalanmasını ve kutsal yapılara gösterilenn saygısızlığı kınamıştır. Yağmalama, Kongo Kalınma Kooperatifi (CODECO) silahlı grubuna atfedilmiştir. Misyon, tüm taraflara ibadethaneleri, okulları, sağlık merkezlerini ve hastaneleri hedef alan tüm saldırıların, uluslararası insani kanunların ve insan haklarının ciddi haklarını teşkil ettiğini hatırlatmaktadır.

Irak

Sivil Toplum Kuruluşları

- **İnsan Hakları İzleme Örgütü (HRW), Irak Kürt Petrol Sahalarının Aldığı Hasar, Hakları Riske Atıyor, 29 Temmuz 2025:**

<https://www.hrw.org/news/2025/07/29/iraq-damage-to-kurdistan-region-oil-fields-puts-rights-at-risk>

İnsan Hakları İzleme Örgütü'ne (HRW) göre Irak Kürt Bölgesi'ndeki beş petrol sahasına, kimliği bilinmeyen silahlı gruplar tarafından, 14-16 Temmuz 2025 tarihlerinde düzenlenen insansız hava aracı saldırıları, bölgenin enerji üretimi kapasitesinde ciddi hasara yol açmıştır. İnsansız hava aracı saldırıları, Bağdat ve Erbil arasında, petrol gelirlerinin dağıtımına yönelik uzun süredir devam eden anlaşmazlıkta ciddi bir artış teşkil etmektedir. Anlaşmazlığın bir parçası olarak Bağdat, Mayıs 2025'ten bu yana bölge hükümetinin kamu sektörü maaşları için gerekli fonu sağlamamaktadır. Federal Irak ve Kürt bölgesi yetkilileri, insansız hava aracı saldırılarını araştırmalı, enerji altyapısına yönelik daha fazla saldırı düzenlenmesini engellemeli ve kamu sektörü maaşlarının tam ve zamanında yatırılmasını sağlamalıdır.

The New Arab'ın haberine göre, insansız hava aracı saldırıları günlük yaklaşık 220.000 varil petrol üretimini durdurmuş ve Kürt bölgesindeki toplam petrol üretimini %70 oranında düşürmüştür. Can kaybı bildirilmemiştir. Saldırının sorumluluğunu üstlenen bir taraf olmasa da Kürt Bölgesel Yönetimi Mesrur Barzani Özel Kalem Yardımcısı Aziz Ahmad, saldırıdan "Irak hükümetinin para ödediği suç çetelerini" sorumlu tutmuştur.

- **Irak'ta Barışı Sağlama Merkezi (EPIC), Irak Güvenlik ve İnsani İzleme (ISHM): 24 – 31 Temmuz 2025, 31 Temmuz 2025:**

<https://enablingpeace.org/ishm505/>

27 Temmuz 2025 tarihinde, Bağdat'ın güneydoğu ilçesi al-Dora'da, bir grup Halk Seferberlik Güçleri (PMF) savaşı, Irak polisi ve federal polis kuvvetleri arasında çetin çatışmalar yaşanmıştır. Kerh Tarım Müdürlüğündeki müdürlük pozisyonuna dair bir anlaşmazlığın tetiklediği çatışmalar yaklaşık yarım saat sürmüş, bölgede bulunan bir sivil dahil olmak üzere en az iki kişi ölmüş ve 12 kişi yaralanmıştır. Çatışma, yakın zamanda görevden alınan müdür Ayad Kadhim'in, 20 PMF savaşıyla birlikte Müdürlük binasını basarak yakın zamanda Kadhim yerine atanan Osama Hassan Salumi'yi zorla görevden alma girişiminde bulunmasıyla başlamıştır. Kadhim'in Kataib Hizbullah, yerine getirilen Salumi'nin ise bir başka milis grubu olan Kataib al-Imam Ali tarafından desteklendiği bildirilmektedir. Milisler, saldırıya müdahale eden polisler ateş açmıştır. Irak'ın terörle mücadele biriminden birlikler, güvenlik müdahalesinin bir parçası olarak olay yerine intikal etmiştir. Irak'ın Ortak Operasyonlar Komutanlığı, güvenlik kuvvetlerinin 14 silahlı saldırganı tutukladığını belirtmiştir. Söz konusu saldırganların, PMF 45. ve 46. Tugay (Kataib Hizbullah) savaşıları olduğu tespit edilmiştir. İçişleri Bakanlığı da eski müdürün, şiddet olayını tetiklemede oynadığı rol nedeniyle tutuklandığını belirtmiştir.

Kuzeydoğu Suriye'deki al-Hol kampı yetkililerinin belirttiği üzere, 31 Temmuz 2025 tarihinde, Iraklı yetkililer, bulunan 812 Irak vatandaşının (233 hane) ülkelerine geri getirilme sürecini başlatmıştır. Irak-Şam İslam Devleti (İŞİD) ile bağlantılı olduğu düşünülen bu aileler, menşe bölgelerinde dönmeden önce tarama ve yeniden entegrasyon süreçlerinden geçmek üzere Ninova'daki al-Amal Merkezi'ne (al-Jedaa kampı adıyla da bilinmektedir) götürülmektedir. Kamp yönetimine göre bu, kamptaki tüm Irak vatandaşlarının ülkeye geri getirilmesi programının bir parçası olarak Irak'a geri dönen al-Hol sakinlerinden oluşan 28. gruptur. Bu ayın başında, Iraklı yetkililer, yaklaşık olarak 16,000

Iraklının al-Hol'dan geri döndüğünü, hala kampta olan tüm Iraklıların yıl sonuna kadar ülkeye geri getirilmesinin planlandığını açıklamıştır.

Medya

- **The New Arab, Cezaevindeki Iraklı Kürt gazeteci Sherwan Sherwani'nin avukatı, müvekkilinin ek suçlamalarla karşı karşıya olduğunu söylüyor, 31 Temmuz 2025:**

<https://www.newarab.com/news/imprisoned-iraqi-kurdish-journalist-sherwani-faces-new-charges>

Irak Kürt bölgesindeki yetkililerin, cezaevindeki iki gazetecinin ceza sürelerini uzatması ve yeni suçlamalarda bulunması, yarı-özerk bölgede basın özgürlüğüne yönelik süregelen baskının yoğunlaştığını gözler önüne sermektedir. İktidar partilerini eleştirdiği için 2020 yılından beri hapiste olan Kürt gazeteci Sherwan Amin Sherwani'nin avukatı, Sherwani'nin "bir cezaevi memurunu küçük düşürme" ve "iki mahkuma saldırma" olmak üzere iki yeni suçlamayla karşı karşıya olduğunu belirtmektedir. Sherwani, Badinan bölgesinden bir grup aktivist ve öğretmenle birlikte, Ekim 2020'de tutuklanmıştır. Şubat 2021'de, casusluk ve "milli güvenliği tehlikeye atma" suçlarından altı yıl hapis cezasına çarptırılmıştır. Temmuz 2023'te, Irak Ceza Kanunları'nın 295. ve 298. Maddeleri uyarınca, diğer mahkumların imzalarını taklit etme suçundan dört yıl daha hapis cezasına çarptırılmıştır.

2020 yılında, Sherwani'yle birlikte hapis cezasına çarptırılan bir başka gazeteci olan Omed Baroshki ise 2022 yılında serbest bırakılmasına rağmen geçtiğimiz günlerde cezası, altı ay uzatılmıştır. 29 Temmuz 2025 tarihinde, muhalefet partisi Yeni Nesil mensubu milletvekilleri, Baroshki'ye karşı kanunsuz bir eylem olarak tanımladıkları bu gelişmeye karşı protesto düzenlemiştir. Bir gün önce, Baroshki'nin serbest bırakılması yönünde mahkeme kararı verilmiş, ancak sonrasında karar askıya alınmıştır. Ceza, Baroshki'nin üç yıllık şartlı tahliye sürecinde işlenen yeni bir suç nedeniyle uzatılmıştır.

Araştırma Kurumları

- **Savaş Çalışmaları Enstitüsü (ISW), İran Güncellemesi, 29 Temmuz 2025, 29 Temmuz 2025:**

<https://www.understandingwar.org/background/iran-update-july-29-2025>

Irak Başbakanı Muhammed Şiya es-Sudani, ABD'nin Irak'taki varlığının, İran destekli Iraklı milisleri silahlarını bırakmamaya teşvik ettiğini ileri sürmüştür. Ancak bu söylem, bazı İran destekli Iraklı milislerin, İmam Mehdi'nin dönüşüne kadar silahlarını bırakmayı defalarca reddettikleri gerçeğini görmezden gelmektedir. ABD ve Irak, Eylül 2024'te, ABD liderliğindeki uluslararası koalisyonun bir parçası olan yüzlerce birliğin, Eylül 2025 itibarıyla Irak'tan çekileceği ve geri kalanların da 2026 sonu itibarıyla ülkeden ayrılacağı yönünde anlaşmaya varmıştır. İran destekli Iraklı milisler ise büyük ihtimalle, ülkedeki ABD varlığından bağımsız olarak silahlarını bırakmayacaktır. İran destekli Iraklı milis grubu Kataib Hizbullah Sözcüsü Abu Ali al Askari, 5 Temmuz 2025 tarihinde yaptığı açıklamada, "Irak direnişinin" silahlarını sadece "İmam Mehdi'ye" teslim edeceğini, ABD'nin ülkeden ayrılmasının ardından silah bırakmayacaklarını belirtmiştir. İmam Mehdi, Şii İslam inancına göre on ikinci ve son imamdır. Onikiciler anlayışına göre İmam Mehdi saklanmakta olup gelecekte ortaya çıkacaktır.

Sudani ayrıca, 29 Temmuz 2025 tarihli röportajında, ABD ile ekonomi ve güvenlik alanlarında daha fazla iş birliğine de açık olduğunu ima etmiştir. Sudani'nin, ABD ile bir güvenlik ilişkisi sürdürme yönünde dile getirdiği amacı, İran destekli Şii aktörlerin, ABD ile tüm güvenlik iş birliğinin sonlandırılması talebine ters düşmektedir. Sudani, petrol, gaz ve yapay zeka sektörlerinde de ABD yatırımlarını güvence altına almayı amaçladığını eklemiştir. Röportaj, Irak hükümetinin 15 ve 22 Temmuz 2025 tarihlerinde, ABD menşeli iki enerji şirketiyle anlaşmalar imzalamasının ardından gerçekleştirilmiştir.

İran

Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar

- **Birleşmiş Milletler İnsan Hakları Yüksek Komiserliği (OHCHR), *Türk, infazlarda endişe verici bir artış yaşanan İran'ı, idam cezalarını durdurmaya çağırdı, 28 Temmuz 2025:***

<https://www.ohchr.org/en/press-releases/2025/07/turk-calls-iran-halt-use-death-penalty-amid-worrying-surge-executions>

Birleşmiş Milletler İnsan Hakları Yüksek Komiseri Volker Türk, bugün yaptığı açıklamada, bu yıl İran'da şimdiye kadar yüzlerce infazın gerçekleştiğini aktaran raporların, durumun son derece rahatsız edici hale geldiğinin ve ülkede idam cezası kullanımına derhal moratoryum uygulanması gerektiğinin altını çizdiğini aktarmıştır.

Birleşmiş Milletler İnsan Hakları Yüksek Komiserliği'ne (OHCHR) göre 2025 yılının ilk yarısında en az 612 kişi idam edilmiştir. Bu sayı, İran makamlarının 297 idam cezasını infaz ettiği bildirilen 2024 yılının aynı dönemine kıyasla iki katından fazla bir artış teşkil etmektedir. Azınlıklar, idamlardan orantısız biçimde etkilenmeye devam etmektedir.

Türk, "Raporların, 48 kişinin idam cezasının infaz edilmesini beklemekte olduğunu ve 12'sinin infazının yakında gerçekleşebileceğini belirtmesi son derece endişe vericidir," açıklamasında bulunmuştur. Bu yıl idam edilen kişilerin %40'ı uyuşturucu suçlarından hüküm giyerken geri kalan, "Tanrı'ya karşı düşmanlık" ve "yeryüzünde yozlaşmayı yayma" gibi belirsiz ve geniş çaplı, yetkililer tarafından genellikle muhalefeti baskılamak için kullanılan suçlardan hüküm giymiştir.

Sivil Toplum Kuruluşları

- **İnsan Hakları İzleme Örgütü (HRW), *İran: Yetkililer, işkenceye maruz bıraktıkları Üç Mahkumun Parmaklarını Kesti, 31 Temmuz 2025:***

<https://www.hrw.org/news/2025/07/31/iran-authorities-amputate-three-prisoners-fingers-in-acts-of-torture>

İnsan Hakları İzleme Örgütü (HRW), İranlı yetkililerin, 30 Temmuz 2025 tarihinin geç saatlerinde, bir "giyotin makinesi" kullanarak gözaltındaki üç adamın parmaklarını kestiğini aktarmıştır. Hadi Rostami, Mehdi Sharifian ve Mehdi Shahivand adlı üç adam, son derece adaletsiz duruşmaların ardından hırsızlıktan suçlu bulunmuştur. Olay hakkında bilgi sahibi bir kaynak, HRW'ye, söz konusu mahkumların gözlerinin bağlandığını, kelepçelendiklerini, prangaya vurulduklarını ve ceza infaz dairesine sevk edildiklerini, burada her bir mahkumun sağ elinden dört parmağın kesildiğini söylemiştir. Parmakların, cezaevi ve yargı yetkililerinin huzurunda kesildiği de aktarılmıştır. Mahkumların ellerine, götürüldükleri hastanede pansuman yapılmış, ancak sadece birkaç saat sonra Batı Azerbaycan eyaletindeki Urumiye Merkez Cezaevi'ne geri döndürülmüşlerdir.

HRW kıdemli İran araştırmacısı Bahar Saba, şu açıklamada bulunmuştur: "Hadi Rostami, Mehdi Sharifian ve Mehdi Shahivand'ın parmaklarını kesen İran, bir kez daha korkunç işkence eylemlerine imza atmış, insan haklarını ve insan onurunu nasıl yok saydığını açıkça gözler önüne sermiştir. "Bu eylemler, uluslararası hukuk kapsamında dava açılacak eylemlerdir ve evrensel yargı düzenlemeleri bulunan ülkeler, uzuv kesme dahil olmak üzere işkence cezası veren ve uygulayan tüm yetkilileri soruşturmalı ve yargılamalıdır."

İranlı yetkililer, söz konusu üç mahkumu Kasım 2019'da, birden fazla eve girerek kasalarını soydukları iddialarından suçlu bulmuştur. Mahkumlar, son derece adaletsiz duruşmalar sonucunda hüküm

giymiştir. Mahkeme, üç mahkumu da sağ ellerinden dört parmaklarının, “geride sadece avuçları ve başparmakları kalacak şekilde,” kesilmesi cezasına çarptırmıştır. HRW tarafından incelenen dava dosyasına ve bilgi sahibi kaynakların beyanlarına göre soruşturma aşamasında, sanıkların avukata erişimleri engellenmiş ve mahkeme, işkenceyle edinilen, suçun kabul edildiği itirafları dayanak almıştır.

- **Uluslararası Af Örgütü (AI), İran: Siyasi baskının arttığı ülkede korkunç gizli infazlar, 28 Temmuz 2025:**

<https://www.amnesty.org/en/latest/news/2025/07/iran-horrifying-secret-executions-amid-mounting-political-repression/>

Uluslararası Af Örgütü Orta Doğu ve Kuzey Afrika Yardımcı Direktörü, siyasi muhalif isimler Behrouz Ehsani ve Mehdi Hassani’nin, 27 Temmuz 2025 tarihinde, Elburz eyaletinin Kerec kentindeki Ghezel Hesar Cezaevi’nde gizlice idam edilmesine ilişkin olarak korkunç bir infaz krizinin yaşandığı, bu yıl neredeyse 700 kişinin asıldığı İran’da, Ehsani ve Hassani’nin keyfi olarak idam edildiğini söylemiştir.

Bildirildiği üzere, Ehsani ve Hassani, Devrim Mahkemesi’nin son derece adaletsiz bir duruşmasının ardından, kendilerine ya da ailelerine haber verilmeden, gizlice idam edilmiştir. Sadece beş dakika süren ve kendilerini savunmalarına izin verilmeyen duruşmalarından önce neredeyse iki yıl boyunca avukatlarına erişimleri engellenmiştir. Dövme, uzun süreli hücre hapsi ve kendilerine ve ailelerine zarar verme tehditleriyle alınan “itiraflar,” Ehsani’yi ve Hassani’yi suçlu bulmak için kullanılmıştır.

Medya

- **Radio Free Europe/Radio Liberty (RFE/RL), İran, Halkın Tepkisi Karşısında “Yalan Haber” Yasa Tasarısını Geri Çekti, 30 Temmuz 2025:**

<https://www.rferl.org/a/iran-fake-news-bill-free-speech/33489342.html>

İran hükümeti, İran’da halihazırda kısıtlanan ifade özgürlüğünü tümenden ortadan kaldıracak yönündeki eleştirilerin ardından, yalan haberlerle mücadele etme amacı taşıyan tartışmalı bir yasa tasarısını geri çekmiştir. Hükümet sözcüsü Fatemeh Mohajerani, kararı 30 Temmuz’da duyurarak, X üzerinden yaptığı paylaşımda reformcu Cumhurbaşkanı Mesud Pezeşkiyan yönetiminin, “milli birliği koruma amacıyla” yasa tasarısını geri çekme kararı aldığını belirtmiştir.

Hükümet ve sert çizgideki yargı tarafından hazırlanan 22 maddelik yasa tasarısı geçtiğimiz hafta parlamentoya sunulmuş, milletvekilleri ise 205’e karşı 49 oyla tasarının hızlandırılmış şekilde görüşülmesini kabul etmiştir. Üç çekimser oy kullanılmıştır. Eleştirilerini dile getirenler tarafından “boğulma yasası” olarak adlandırılan tasarı, siyasetçiler ve sivil toplum grupları arasında hararetli tartışmalara yol açmıştır. Yine eleştirilerini dile getiren kişiler, “kamuoyunun sekteye uğratılması” ve “devlet güvenliği aleyhinde içerik” gibi belirsiz ifadelerin, basın özgürlüğüne ve meşru muhalefete karşı geniş çaplı, keyfi müdahalelerin bahanesi olarak kullanılabileceği uyarısında bulunmaktadır.

- **Iran Wire, İranlı Yazar-Şair Çift, Çevrimiçi Gönderileri Nedeniyle Altı Yıl Hapis Cezasına Çarptırıldı, 30 Temmuz 2025:**

<https://iranwire.com/en/society/143628-iranian-writer-poet-couple-sentenced-to-six-years-for-online-posts/>

Bir insan hakları kuruluşunun aktardığı üzere, İranlı yazar ve şair bir çift, halihazırda Melayet Cezaevi’ndeiyken gerçekleştirdikleri çevrimiçi faaliyetleri nedeniyle toplam altı yıl hapis cezasına çarptırılmıştır.

Hamedan eyaletinin Nihavend şehrinde yaşamakta olan Fereshteh Soori ve Ali Jahaniyan, “çevrimiçi ortamda yalan bilgi yaymak” suçundan ikişer yıl, “İslam Cumhuriyeti’ne karşıt gruplar lehine propaganda” suçundan birer yıl hapis cezasına çarptırılmıştır.

İran’ın ceza birikimi kanunu kapsamında, sadece en uzun ceza olan iki yıllık hapis cezası uygulanacaktır. Çift, 10 Mart tarihinde de Nihavend Devrim Mahkemesi tarafından “İslam Cumhuriyeti aleyhinde propaganda” suçundan birer yıl hapis cezasına çarptırılmıştır. “Milli güvenliği sekteye uğratma amacıyla grup kurma” suçundan ise beraat etmişlerdir.

- **Iran Wire, İran, Yezd Cezaevi’nde Aralarında Bir Kadın Bulunan 6 Mahkumu İdam Etti, 29 Temmuz 2025:**

<https://iranwire.com/en/news/143595-iran-executes-6-prisoners-including-a-woman-at-yezd-prison/>

İnsan hakları aktivistlerinin aktardığı üzere, İslam Cumhuriyeti yetkilileri, Yezd Merkez Cezaevi’nde, aralarında bir kadının bulunduğu altı mahkumu idam etmiştir. Hengaw İnsan Hakları Örgütü, idam edilen kişilerin kimliklerini Atefeh Amini, Reza Akhiri, Ali Momeni, Bahram Seyed-Nasiri, Amirhossein Hassankhani ve Fakhraddin Raei olarak tespit etmiştir.

Hengaw, Akhiri ve Momeni’nin, uyuşturucu suçlarından üç yıldır hapiste olduğunu bildirmiştir. Seyed-Nasiri de uyuşturucu suçlarından dört yıl hapiste tutulmuştur. Raei ve Amini ise beş yıldır hapisteyken Hassankhani, idam edilmeden önce dört yıl hapiste tutulmuştur.

- **Reuters, İran medyası, Sistan ve Belucistan eyaletindeki mahkeme binasına düzenlenen saldırıda dokuz kişinin öldüğünü bildiriyor, 26 Temmuz 2025:**

<https://www.reuters.com/world/middle-east/nine-killed-courthouse-attack-irans-sistan-baluchestan-province-iranian-media-2025-07-26/>

Devlet medyasının bildirdiği üzere, 26 Temmuz 2025 tarihinde, İran’ın huzursuz Sistan ve Belucistan eyaletindeki bir mahkeme binasına, Sunni Jaish al-Adl Baluch silahlı grubu tarafından düzenlenen saldırıda, saldırganlardan üçü dahil dokuz kişi ölmüştür. Habere göre 22 kişi de yaralanmıştır.

Sunni Jaish al-Adl Baluch grubu, ülkenin güneydoğu ucunda bulunan, Pakistan ve Afganistan’a komşu eyaletin başkenti Zahidan’daki güvenlik kuvvetleriyle girilen çatışmada üç üyesinin öldüğünü doğrulamıştır. Sistan ve Belucistan, İran’ın uzun süredir ekonomik ötekileştirilmeden ve siyasi dışlanmadan şikayet eden Sünni Müslüman Beluc azınlığına ev sahipliği yapmaktadır.

- **Iran Press Watch, Bahai Vatandaş Armaghan Yazdani, Şiraz’da Tutuklandı, 24 Temmuz 2025:**

<https://iranpresswatch.org/post/25523/bahai-citizen-armaghan-yazdani-arrested-in-shiraz/>

23 Temmuz 2025 tarihinde, Şiraz’da ikamet eden Bahai bir vatandaş olan Armaghan Yazdani, Devrim Muhafızları İstihbarat Örgütü tarafından tutuklanmıştır. Ailesinin evi de basılmış ve istihbarat ajanları dijital cihazlara, dini içerikli materyallere ve aile üyelerine ait kimlik belgelerine el koymuştur. Raporun yazım tarihi itibarıyla, Yazdani’nin tutuklanma nedeni, mevcut konumu ya da karşılaşabileceği suçlamalar hakkında bilgi paylaşılmamıştır. Armaghan Yazdani, daha önce tutuklanan ve kefaletle serbest bırakılan Vahid Masoumi’nin nişanlısıdır.

Orta Afrika Cumhuriyeti

Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar

- **Birleşmiş Milletler Küresel İletişim Birimi (UN DGS), *Güvenlik Konseyi, 2789 Sayılı Kararı (2025) Oy Birliğiyle Kabul Ederek Orta Afrika Cumhuriyeti'nde Devlet Dışı Silahlı Grupları, Kişileri Hedef Alan Yaptırımlar Rejimini Bir Yıl Daha Uzattı*, 29 Temmuz 2025:**

<https://press.un.org/en/2025/sc16131.doc.htm>

29 Temmuz 2025 tarihinde, Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi, S/RES/2789(2025) sayılı kararı oy birliğiyle kabul ederek Orta Afrika Cumhuriyeti'nde faaliyet gösteren devlet dışı silahlı grupları ve kişileri hedef alan yaptırımların geçerlilik süresini 31 Temmuz 2026 tarihine kadar uzatmıştır. Konsey ayrıca, yaptırımların uygulanışı gözlemlemekle yükümlü Uzmanlar Paneli'nin görev süresini de 31 Ağustos 2026 tarihine kadar uzatmıştır.

Bir yıl önce Konsey, Orta Afrika Cumhuriyeti ve güvenlik kuvvetlerine yönelik silah ambargosunu kaldırmış olsa da ambargo, devlet dışı aktörler için geçerlidir. Ayrıca, seyahat yasakları ve mal varlıklarının dondurulması da hala uygulanmaktadır.

- **Birleşmiş Milletler İnsani Yardım Koordinasyon Ofisi (OCHA), *Batı ve Orta Afrika: Bir bakışta son olaylar (22–28 Temmuz 2025)*, 29 Temmuz 2025:**

<https://www.unocha.org/publications/report/democratic-republic-congo/west-and-central-africa-latest-events-glance-22-28-july-2025>

27 Temmuz 2025 tarihinde, kimliği bilinmeyen silahlı unsurların, kuzeydoğudaki Birao'ya 32 km mesafedeki Am-Groumaye köyünde düzenlediği saldırıda, dört sivil ölmüş ve 10 sivil de yaralanmıştır. Yaralılar, tedavi edilmek üzere Birao İlçe Hastanesi'ne kaldırılmıştır. Saldırıya karşılık olarak bir öz savunma grubuna üye gençler, saldırganların peşine düşmüştür. Yerel kaynaklara göre birden fazla genç yaralanmıştır. Saldırıların ve yerinden edilmelerin tekrar ettiği bölgede insani kuruluşlar, durumu yakından takip etmektedir.

Yargı Organları

- **Uluslararası Ceza Mahkemesi (ICC), *Uluslararası Ceza Mahkemesi Beşinci Dava Dairesi, Alfred Yekatom ve Patrice-Edouard Ngaïssona'yı savaş suçları ve insanlığa karşı suçlar işlemekten suçlu bularak sırasıyla 15 ve 12 yıl hapis cezasına çarptırdı*, 24 Temmuz 2025:**

<https://www.icc-cpi.int/news/icc-trial-chamber-v-finds-alfred-yekatom-and-patrice-edouard-ngaissona-guilty-war-crimes-and>

24 Temmuz 2025 tarihinde, Uluslararası Ceza Mahkemesi (ICC) Beşinci Dava Dairesi, Savcı/Alfred Yekatom ve Patrice-Eduoard Ngaïssona davasında karar vererek Ngaïssona ve Yekatom'u, birden fazla savaş suçundan ve insanlığa karşı suçtan, şüpheye yer bırakmayacak şekilde suçlu bulmuştur. Suçlar, Eylül 2013'ten en az Şubat 2014'e kadarki Seleka ve Anti-Balaka arasında yaşanan çatışmalar sırasında, Bangui ve Orta Afrika Cumhuriyeti'nin batısında işlenmiştir. Ngaïssona, Orta Afrika Cumhuriyeti'ndeki Seleka şiddetine verilen karşılığın ve François Bozizé'nin yeniden iktidara getirilmesinin planlanmasında aktif rol oynamıştır. Yekatom ise Freddy Ouandjio ve Habib Beina'ya birlikte, 'Coeur de Lion' adıyla bilinen bir grup kurmaya başlamıştır. Diğer gruplar ilk etapta birbirlerinden bağımsız olarak kurulmuş olsa da tek bir hareket haline gelip hareketlerini, ortak düşmanları Seleka'ya karşı koordinasyon içerisinde yürütmeye başlamıştır. Bu hareket, 'Anti-Balaka' adını almıştı.

Yekatom, Bangui'ye yönelik saldırı, Yamwara'daki olaylar ve grubunun PK9-Mbaïki hattındaki ilerleyişi sırasında işlediği bir dizi suçtan suçlu bulunmuştur. Bunlar arasında sivillere yönelik saldırılar, cinayet, zorla yer değiştirme/yerinden etme ve sınır dışı etme, ibadethaneye yönelik saldırı emri verme, işkence, zalimane muamele, diğer insanlık dışı eylemler, kişileri hapsedme ve fiziksel özgürlüğün ağır şekilde kısıtlanması ile zulüm yer almaktadır. Bununla birlikte Ngaïssona, Bangui ve Bossangoa'ya yönelik saldırılar, Yamwara'daki olaylar ve Anti-Balaka'nın PK9-Mbaïki hattındaki ilerleyişi sırasında yardım ettiği, teşvik ettiği veya başka şekilde katkıda bulunduğu bir dizi suçtan suçlu bulunmuştur. Bu suçlar arasında sivillere yönelik saldırılar, cinayet, zorla yer değiştirme/yerinden etme ve sınır dışı etme, ibadethaneye yönelik saldırı emri verme, işkence, zalimane muamele, diğer insanlık dışı eylemler, kişileri hapsedme ve fiziksel özgürlüğün ağır şekilde kısıtlanması, mala zarar verme ve zulüm yer almaktadır.

Medya

- **Hindustan Times, Orta Afrika Cumhuriyeti'nde, Rus Wagner grubu tarafından işletilen altın madeninde yaşanan çatışmada en az 11 kişi öldü, 19 Temmuz 2025:**

<https://www.hindustantimes.com/world-news/at-least-11-dead-in-shooting-at-central-african-republic-gold-mine-operated-by-russias-wagner-group-101752874098719.html>

Kurbanlar, 16 Temmuz 2025 gecesi, Orta Afrika Cumhuriyeti'nin başkenti Bangui'nin 450 km doğusundaki Ndassima altın madeninde vurularak öldürülmüştür. Bölge sakinleri ve yardım çalışanlarının 18 Temmuz 2025 tarihinde bildirdiği üzere, Rusya'ya bağlantılı Wagner paralı asker grubunun kontrolündeki bir madende yaşanan çatışmada en az 11 kişi hayatını kaybetmiştir.

Bölge sakinleri ve yardım çalışanları, kurbanların, 16 Temmuz 2025 gecesi, ülkenin başkenti Bangui'nin 450 km doğusundaki Ndassima altın madeninde vurularak öldürüldüğünü bildirmiştir. Çevre köylerin sakinlerinin, Wagner kontrolündeki madene girmeleri yasaktır. Ölenlerden biri de oğlu olan bölge sakini Serge Pounematchi, madendeki kurbanların altın kalıntısı ve çakıl aradıkları sırada yargısız infaz edildiklerini belirtmiştir.

Somali

Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar

- **Birleşmiş Milletler İnsani Yardım Koordinasyon Ofisi (OCHA),Günün öne çıkan haberleri: İşgal Altındaki Filistin Toprakları, Somali, Haiti, Sudan, Pasifik tsunami uyarıları, 30 Temmuz 2025:**

<https://www.unocha.org/news/todays-top-news-occupied-palestinian-territory-somalia-haiti-sudan-pacific-tsunami-warnings>

26 Temmuz 2025 tarihinde, Hiraan'ın Mahas kasabasında çatışmalar yoğunlaşmış, 28,000 aşan kasaba nüfusunun tamamı evlerinden kaçmak zorunda kalmıştır. 23 – 26 Temmuz 2025 tarihleri arasında, Gedo bölgesinde 38,000 kişi yerinden edilmiş, bir kısmı Kenya'ya geçmiştir.

Güvenlik endişeleri nedeniyle, Hiraan bölgesindeki yedi sağlık tesisi faaliyetlerini askıya almış, binlerce kişinin temel sağlık hizmetlerine ve acil durum hizmetlerine erişimi kesilmiştir. Şiddet, başta erişilmesi zor bölgelerde olmak üzere insani erişimi de kısıtlamıştır. Güvensizlik ve fon kısıtları nedeniyle, Birleşmiş Milletler İnsani Yardım Koordinasyon Ofisi (OCHA) ortaklarının sadece küçük bir kısmı bu bölgelerde faaliyet gösterebilmektedir. Fonlardaki azalma nedeniyle, önümüzdeki aylarda iki milyon Somalilinin hassasiyetlerinin artacağı öngörülmektedir.

Medya

- **Horn Observer, Jubaland'le Yaşanan Ölümcül Çatışmalarda, Abdirashid Janan Kuvvetleri Beled-Hawo'yu Ele Geçirdi, 31 Temmuz 2025:**

<https://hornobserver.com/articles/3424/Abdirashid-Janan-Forces-Seize-Beled-Hawo-Amid-Deadly-Clashes-with-Jubaland>

Yakın zamanda, Somali federal hükümeti tarafından NISA'nın Jubaland operasyonları direktörü olarak atanan Abdirashid Abdinuur Janan'a sadık kuvvetler, Jubaland bölge kuvvetleriyle yaşanan yoğun çatışmaların ardından, Gedo bölgesindeki Beled-Hawo kasabasının kontrolünü, 30 Temmuz 2025 tarihinde ele geçirmiştir. Sağlık çalışanlarının belirttiği üzere çatışmalarda, siviller dahil olmak üzere 30'dan fazla kişi hayatını kaybetmiş ve onlarca kişi yaralanmıştır. Çatışmalar, toplu yerinden edilmeleri tetiklemiş, yüzlerce aile yoğun bombardıman ve silah ateşi altındaki kasabadan kaçmıştır.

Çatışma, Janan komutası altındaki, federal destekli ve Mogadişu'dan konuşlandırılan kuvvetlerin, önceden Jubaland yönetimi kontrolündeki Beled-Hawo kasabasına gelmesiyle patlak vermiştir. Janan'ın kuvvetlerinin, kasabanın dış kesimlerinde bir askeri üs kurmasıyla, üssün etrafını kuşatan bölge kuvvetleri arasında bir çatışma yaşanmıştır. Kenya'nın bölgeye komşu kenti Mandera sakinleri, sınır ötesi çatışmalar nedeniyle şehrin çeşitli mahallelerine havan mermileri düştüğünü bildirmiştir. Beled-Hawo'dan yerinden edilenlerin çoğu, Mandera'ya sığınmıştır.

- **Anadolu Ajansı (AA), 4 Somali'deki çatışmalarda 4 asker, 18 terörist öldürüldü; Afrika Birliği barış güçleri, Eş-Şebab saldırısını geri püskürttü, 25 Temmuz 2025:**

<https://www.aa.com.tr/en/africa/4-soldiers-18-terrorists-killed-in-clashes-after-somali-au-peacekeepers-repelled-al-shabaab-attack/3642272>

Afrika Birliği Somali Destek ve İstikrar Misyonu'nun (AUSSOM) parçası olan Somali Silahlı Kuvvetleri (SNA) ve Uganda Halk Savunma Gücü (UPDF), Aşağı Şabel bölgesindeki Sabiib ve Canoole'de, Eş-Şebab'ın düzenlediği terör saldırısını geri püskürtmüştür. Savunma Bakanlığının açıklamasına göre, operasyonda 18 terörist öldürülmüştür.

- **Horn Observer, *Al Eş-Şebab, Somali Başkenti Yakınında Birden Fazla Bölgeyi Ele Geçirmesinden Günler Sonra, Hiiraan'da Kilit Köyleri Ele Geçirdi*, 23 Temmuz 2025:**

<https://hornobserver.com/articles/3416/Al-Shabaab-Seizes-Key-Villages-in-Hiiraan-Days-After-Capturing-Areas-Near-Somalias-Capital>

Eş-Şebab militan örgütü, orta ve güney Somali'de, Hiiraan'ın Birta Mudan köyü ve Mogadişu yakınındaki Sabiid ve Anoole bölgeleri olmak üzere birden fazla stratejik konumu ele geçirmiş, artan güvensizliğe ve federal müdahale yoksunluğuna dair endişeler ortaya çıkmıştır. 23 Temmuz 2025 tarihinde, Eş-Şebab savaşçıları, Hiiraan bölgesinin Maxaas kasabasına yaklaşık 26 km mesafedeki Birta Mudan'ı ele geçirmiştir. Bölgeden kaçan kasaba sakinleri, Kaab TV'ye yaptıkları açıklamada ağır silahlı militanların yürüyerek kasabaya girdiklerini doğrulamıştır.

Bölgede varlık gösteren yerel Macawisley milisi savaşçılarının, örgütün ilerlemesinden önce bölgeden çekildiği bildirilmiştir. Örgütün intikam eylemlerinden korkan düzinelerce yerinden edilmiş sivil ise Maxaas'a gelmiştir. Eş-Şebab kontrolü altına girmemiş az sayıda Hiiraan kasabasından biri olması nedeniyle, Maxaas'ta da yakında hedef alınabileceği korkusu hakimdir. 23 Temmuz 2025 öğleden sonra saatleri itibarıyla, Maxaas'ın dış kesimlerinde Eş-Şebab ve Macawisley arasında çatışmalar yaşandığı bildirilmiştir. Ancak can kaybı sayıları hala doğrulanmamıştır.

Sudan

Uluslararası ve Hükümetlerarası Organizasyonlar

- **Birleşmiş Milletler Küresel İletişim Birimi (UN DGS), Açlığın, hastalıkların ve sıcak havanın yoğunlaştığı Sudan, ölümcül bir krizin pençesinde, 30 Temmuz 2025:**

<https://news.un.org/en/story/2025/07/1165534>

Kuzey Darfur'un 15 aydır kuşatma altında olan başkenti El Faşir'de, felaket düzeyine ulaşan insani durum kötüleşmektedir. Gıda kıtlığı ve yükselen fiyatlar, aşevlerini kapanmak zorunda bırakmıştır. Yaygın açlığın ve yetersiz beslenmenin birden fazla ölüme yol açtığı ve bazı bölge sakinlerini, hayvan yemi yemek zorunda bıraktığı bildirilmektedir. Doğu Darfur eyaletinde bulunan ve 7,000'den fazla kişiye ev sahipliği yapan Lagawa yerinden edilme bölgesi, ciddi düzeyde gıda kıtlığı ve devamlı silahlı saldırılarla karşı karşıyadır. Doktorlar, devam eden çatışmaların yardım teminini engellemeyi sürdürdüğü ve hassas ailelerin, gıdaya ya da sağlık hizmetlerine erişemedikleri uyarısında bulunmuştur.

- **IOM-UNHCR-UNDP Ortak Basın Açıklaması, Savaşın yerinden ettiği 1.3 milyon Sudanlının evlerine geri dönmeye başlamasıyla acil destek gerekli, 25 Temmuz 2025:**

<https://www.unhcr.org/news/press-releases/urgent-support-needed-over-1-3-million-war-displaced-sudanese-begin-return-home>

Çatışmalar, Sudan'ın büyük bir kısmında devam ederken nispeten daha güvenli küçük bölgeler ortaya çıkmış ve bugüne kadar 1 milyondan fazla Sudanlı evlerine geri dönmüştür. Çoğunluğu Mısır ve Güney Sudan'dan olmak üzere 320,000 kişi de geçtiğimiz yıldan bu yana Sudan'a geri dönmüştür. Bir kısım Sudanlı ise geri dönmekten önce ülkedeki mevcut durumu değerlendirmektedir. Kişiler, genellikle Hartum, Sennar, El Cezire eyaletlerine geri dönmektedir. İki yıldan uzun süredir devam eden iç savaşın etkileri, bu eyaletlerde derinden hissedilmektedir.

Kişilerin geri döndüğü bölgelerde çatışmalar dinmiş olsa da koşullar hala istikrarsızdır. Elektrik hatları, yollar ve drenaj sistemleri gibi altyapı unsurları tamamıyla kullanılamaz hale gelmiştir. Okullar ve hastaneler yıkılmıştır ya da yerinden edilmiş ailelere ev sahipliği yapan kolektif barınaklar olarak kullanılmaktadır. Kayıp ya da kullanılamaz haldeki vatandaşlık belgeleri ve bu belgelerin yenilerini temin etme imkanının bulunmaması, kişilerin mevcut hizmetlere erişememesi anlamına gelmektedir. Patlamamış mühimmatların teşkil ettiği tehlikeye ek olarak cinsel şiddet ve çocuk haklarının ihlalleri de yaygındır.

Medya

- **British Broadcasting Company (BBC), Sudan'ın petrol zengini bölgesi, ordu ve rakibi kuvvetlerin yeni odağı oldu, 23 Temmuz 2025:**

<https://www.bbc.com/news/articles/cx209jr79gko>

Sudan'ın petrol zengini Kordofan bölgesi, ordu ve rakibi paramiliter kuvvetler arasında yeni bir cepheye dönüşmüştür. İki taraf daengin Afrika ülkesini iki yıldan uzun süredir harap eden çatışmada üstünlük sağlamaya çalışmaktadır. Bu ayın başında yüzlerce sivilin ölümüne yol açan saldırılar, savaşın odağını ülkenin Kordofan bölgesinde kaydırmıştır. Bölge, petrolünün ihraç edilmeden önce borular aracılığıyla Kordofan'dan geçtiği, denize kıyısı olmayan Güney Sudan için de büyük önem taşımaktadır. Dolayısıyla, Kordofan'ın istikrarı, Güney Sudan'ın da çıkarıdır.

Ancak, üç eyaletten oluşan ve nüfusu sekiz milyona yakın bölgedeki çatışmalar, önceki üç ay içerisinde önemli ilerlemeler kaydederek başkent Hartum'u ve Sudan'ın tarım merkezi, başkentin komşusu Cezire eyaletini yeniden ele geçiren ordunun Hızlı Destek Güçleri'nden (RSF) toprak almaya odaklandığı Haziran ayında yoğunlaşmıştır.

Yasal Uyarı:

Mevcut derleme, seçili ülkelerin vatandaşlarına yönelik mülteci statüsü belirlemeye ilişkin hususlarda UNHCR Türkiye tarafından toplanan menşe ülke bilgilerini (MÜB) derlemektedir.

Derleme kamuya açık bilgilere, çalışmalara ve yorumlara dayanmaktadır. Derleme açıklayıcı nitelikte olmakla birlikte ne kamuya açık alanda mevcut olan bilgilerin tamamını kapsamakta ne de insan hakları koşullarına ilişkin genel bir rapor olması amaçlanmaktadır. Rapor, herhangi bir bireysel mülteci talebinin esasları konusunda nihai değildir. Tüm kaynaklar alıntılanmış ve tamamıyla referans verilmiştir. Kullanıcılar alıntı yapılan belgelerin tam metnine bakmalı ve bireysel başvurulardan kaynaklanan belirli araştırma konularına atıfta bulunarak kaynak materyalin güvenilirliğini, ilgililiğini ve güncelliğini değerlendirmelidir.